
Protokół Nr XXI/2020
z XXI Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu odbytej w dniu 27 lutego 2020 roku

w sali Urzędu Miejskiego Stary Rynek 1.

Sesja rozpoczęła się o godzinie 14.00, a zakończyła o godzinie 21.45. 

Ustawowa liczba Radnych - 21
Obecnych na Sesji              - 20

Porządek obrad przed zmianami:
1. Otwarcie obrad XXI Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.
2. Przyjęcie porządku obrad Sesji.
3. Przyjęcie protokołu z XX Sesji Rady Miejskiej.
4. Interpelacje i zapytania.
5. Sprawy różne - dyskusja.
6. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach w okresie miedzy Sesjami.
7. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady Miejskiej w Łowiczu za 2019 rok.
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w  sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata

2020- 2033. 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2020 rok. 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania dla Policji środków finansowych z prze-

znaczeniem na rekompensatę pieniężną dla policjantów za ponadnormatywny czas służby.
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia metody ustalania opłaty za gospodarowa-

nie odpadami komunalnymi i ustalenia stawki opłaty oraz zwolnienia w części z opłaty za go-
spodarowanie  odpadami  komunalnymi  właścicieli  nieruchomości  zabudowanych  budynkami
mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady komunalne w
kompostowniku przydomowym. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru radnych do Miejskiej Rady Działalności Po-
żytku Publicznego w Łowiczu.

13. Ustalenie terminu następnej Sesji Rady Miejskiej.
14. Zakończenie obrad XXI Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.

Porządek obrad po przyjętych zmianach:

1. Otwarcie obrad XXI Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.
2. Przyjęcie porządku obrad Sesji.
3. Przyjęcie protokołu z XX Sesji Rady Miejskiej.
4. Propozycje  pozyskania  środków  z  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska
i Gospodarki Wodnej w Łodzi dla Miasta Łowicza w 2020 roku.
5. Interpelacje i zapytania Interpelacje i zapytania.
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6. Sprawy różne - dyskusja.
7. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach w okresie miedzy Sesjami.
8. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady Miejskiej w Łowiczu za 2019 rok.
9. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w sprawie  przekazania  dla  Policji  środków finansowych
z przeznaczeniem na rekompensatę pieniężną dla policjantów za ponadnormatywny czas służ-
by.
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej
na lata 2020- 2033. 
11. Rozpatrzenie projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  budżetu  Miasta  Łowicza  na
2020 rok. 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia metody ustalania opłaty za go-
spodarowanie  odpadami  komunalnymi  i  ustalenia  stawki  opłaty  oraz  zwolnienia  w części
z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych
budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady ko-
munalne w kompostowniku przydomowym. 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru radnych do Miejskiej Rady Dzia-
łalności Pożytku Publicznego w Łowiczu.
14. Projekt uchwały w sprawie odwołania Przewodniczącego Rady Miejskiej.
15. Projekt uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Miejskiej
16. Ustalenie terminu następnej Sesji Rady Miejskiej.
17. Zakończenie obrad XXI Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.

Ad. 1.
Otwarcia  obrad  XXI  Sesji  Rady  Miejskiej  w  Łowiczu  dokonał  Przewodniczący  Rady  Henryk
Zasępa. 
Powitał  Radnych oraz zaproszonych gości:  Burmistrza Miasta Pana Krzysztofa Jana Kalińskiego,
Zastępcę  Burmistrza  Miasta  Pana  Bogusława  Bończaka,  Pana  Wojciecha  Miedzianowskiego
Prezesa  Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i  Gospodarki  Wodnej  wraz  z  osobami
towarzyszącymi,  Panią  Katarzynę  Polak  wraz  przedstawicielami  grupy  „Koderki”,  Pana  Piotra
Szustowskiego Zastępcę Komendanta Komendy Powiatowej Policji, Sekretarza Miasta Panią Marię
Więckowską, Skarbnika Miasta Pana Arkadiusza Podsędka, Naczelników Wydziału, Dyrektorów
jednostek  organizacyjnych  miasta,  Radcę  Prawnego  Panią  Jolantę  Służalską-Mrożewską,
pracowników Urzędu Miejskiego.

Burmistrz  Miasta  Łowicza  Krzysztof  Kaliński  wraz  z  Przewodniczącym  Rady  Miejskiej
Henrykiem Zasępą  złożyli  podziękowania za długoletnią  działalność  artystyczna  dla  członków
Dziecięco-Młodzieżowego Zespołu Ludowego „Koderki”.

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa stwierdził, że na Sesji Rady Miejskiej obecnych
jest 20 Radnych, wobec czego podejmowane uchwały będą prawomocne.
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Ad.2
Przewodniczący  Rady Miejskiej  Henryk Zasępa  stwierdził,  że  proponowany porządek  obrad
XXI Sesji wraz z projektami uchwał został przesłany wszystkim zaproszonym.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej Henryk  Zasępa zaproponował  wprowadzenie  do  porządku
obrad punktu „Propozycje pozyskania środków z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska
i Gospodarki  Wodnej  w Łodzi  dla  Miasta  Łowicza  w 2020  roku”.  Informację  przedstawi  Pan
Wojciech  Miedzianowski  Prezes  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki
Wodnej w Łodzi.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej Henryk  Zasępa stwierdził,  że  jest  kworum i  zaproponował
głosowanie w sprawie wprowadzenia do porządku obrad pkt. 4 „Propozycje pozyskania środków
z Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i Gospodarki  Wodnej  w  Łodzi  dla  Miasta
Łowicza w 2020 roku”.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny). 
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”. 
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”. 
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Paweł Pięta głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”. 
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”. 
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”. 
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

19 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa stwierdził, że „Propozycje pozyskania środków
z Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i Gospodarki  Wodnej  w  Łodzi  dla  Miasta
Łowicza w 2020 roku został wprowadzony do porządku obrad jednogłośnie.
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Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa poinformował, że wpłynęło pismo Burmistrza
Miasta Łowicza o wprowadzenie do porządku obrad autopoprawki do projektu uchwały w sprawie
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2020-2033.

(stanowi załącznik)

Przewodniczący  Rady  Miejskiej Henryk  Zasępa stwierdził,  że  jest  kworum i  zaproponował
głosowanie wprowadzenia do porządku obrad autopoprawki do projektu uchwały w sprawie zmiany
Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2020-2033.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny). 
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”. 
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”. 
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Paweł Pięta głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”. 
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”. 
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”. 
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

19 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa  stwierdził,  że autopoprawka do  projektu
uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  na  lata  2020-2033  została
wprowadzona jednogłośnie.

Ad. 3
Protokół z XX Sesji został wyłożony w Biurze Rady Miejskiej oraz na sali obrad. 
Radni nie zgłosili uwag do protokołu. 
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa  stwierdził,  że  skoro  uwag  nie  zgłoszono,
protokół z XX Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu został przyjęty bez zmian.
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Ad. 4
Propozycje  pozyskania  środków  z  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska
i Gospodarki Wodnej w Łodzi dla Miasta Łowicza w 2020 roku -  przedstawili Pan Wojciech
Miedzianowski  Prezes  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej
w Łodzi  oraz  Pani  Ewa  Gregorek  Zastępca  Kierownika  Zespołu  do  spraw  projektów
inwestycyjnych, która przedstawiła ofertę w formie multimedialnej prezentacji. 

(stanowi załącznik)

W  dyskusji  wzięli  udział:  Wiceprzewodniczący  Rady  Michał  Trzoska,  Radny  Jakub  Wolski,
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa,  Pan  Wojciech  Miedzianowski  Prezes
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi, Burmistrz Miasta
Łowicza Krzysztof Kaliński.

Ad. 5 
Interpelacje i zapytania.

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa  poinformował, że odpowiedzi na interpelacje
i zapytania zostały udzielone. 

Radny  Robert  Wójcik  złożył  wniosek  w  sprawie  zamontowania  progu  zwalniającego  na
ul. A. K. Cebrowskiego koło placu zabaw dla dzieci.

(stanowi załącznik)

Radna Zofia Kroc założyła interpelację w sprawie zamontowania sygnalizatorów dźwiękowych na
skrzyżowaniu ul. Kurkowej z ul. Stanisławskiego. 
Złożyła zapytania: 

 jaka jest wizja, koncepcja i plan zagospodarowania obiektu przy ul. Kaliskiej 5,

 czy kwota jaką Rada przeznaczyła na rozbudowę schroniska jest już przekazana? Jaki będzie 
zakres robót budowlanych? Czy jest planowana budowa boksów dla szczeniąt? 

 dlaczego schronisko nie posiada strony internetowej?

 jakie organizacje pozarządowe otrzymały lokale na swoje siedziby w budynku w Alejkach 
H. Sienkiewicza? Jakie są stawki za 1 m2 użytkowania?

 w sprawie nieruchomości przy ul. Zduńskiej 16 i 18?
(stanowią załączniki)

Radny Krzysztof Igielski w imieniu Klubu Radnych PiS i Niezależni złożył zapytanie w sprawie
udostępnienia  Radnym  regulaminów  wypłat  nagród  w  jednostkach  podległych  pod  Burmistrza
Miasta Łowicza.

(stanowi załącznik)

Radna Zofia Wielemborek  w imieniu Klubów „Samorządowcy dla Łowicza” i  „Łączy nas
Łowicz”  zgłosiła  interpelacje  w  sprawie  wprowadzenia  usługi  pn.  „MOBILNY  URZĘDNIK”
skierowanej do osób niepełnosprawnych mających problemy z samodzielnym poruszaniem się.
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(stanowi załącznik)

Radny Paweł Pięta złożył zapytania:

 kto i w jakiej kwocie składał wnioski na realizację zadania publicznego w 2020 roku?

 jakie podmioty i w jakich kwotach realizowały zadania publiczne w 2019 roku?
(stanowią załączniki)

Radny Michał Trzoska w imieniu Klubu Radnych PiS i Niezależni złożył zapytania:

 czy miasto korzysta z programu Dostępność Plus?

 w sprawie Programu Sportowa Polska.
(stanowią załączniki)

Radny  Jacek  Wiśniewski  w imieniu  Klubu  Radnych  PiS  i Niezależni  złożył  interpelację
w sprawnie  wskazania  nieruchomości  należących  do  Gminy  Miasto  Łowicz  znajdujących  się
w obszarze  Śródmieście  zarządzanych  przez  Zakład  Gospodarki  mieszkaniowej  oraz  w sprawie
zestawienia wydatków na utrzymanie tych zasobów w ostatnich 5 latach (2014-2019) oraz podanie
stawek czynszu za użytkowanie lokali i wartości zadłużenia z tytułu zalegania z opłatami.

(stanowi załącznik)

Ad. 6
Sprawy różne- dyskusja.

Radny Jacek Wiśniewski poprosił o wyjaśnienia w kwestii płacenia podatku od nieruchomości
przez  Powiatową  Państwową  Straż  Pożarną,  w  kontekście  dyskusji  na  posiedzeniu  Komisji
Społecznej. 
Radna Zofia Kroc zapytała czy jest możliwość ustawienia w mieście społecznej lodówki. 
Radny  Jakub  Wolski podziękował  Burmistrzowi  i  pracownikom  Urzędu  za  otwartość
i współpracę w sprawie budowy obwodnicy miasta. 
Ponadto  podziękował  Burmistrzowi  i  Dyrektorowi  Ośrodka  Sportu  i  Rekreacji  za  takie
zorganizowanie pracy basenu miejskiego, które bardziej odpowiada potrzebom mieszkańców. 
Radny Robert Wójcik zapytał, co dzieje się przy cieku Kostka przy torach kolejowych.
Bardzo często przepychana jest kanalizacja na ul. Klickiego bis, co tam się dzieje.
Zapytał o realizację wniosków pokontrolnych Regionalnej Izby Obrachunkowej z 2019 roku dot.
płacenia  podatku  od  nieruchomości  od  obiektów  handlowych  na  targowisku  miejskim,  czy
dzierżawca targowiska zapłaci taki podatek i jaka to będzie kwota. 
Czy często jest praktyka wypłacania należności przed wykonaniem usługi dot. prac pielęgnacyjnych
przy cięciu drzew?
Radny Michał Terenowicz ustosunkował się do treści udzielonej odpowiedzi na jego interpelację
w sprawie możliwości zatrzymywania się przy Przedszkolu „Słoneczko” i w sprawie zamontowania
lampy na ul. Kopernika oraz kontroli sprzedaży alkoholu. Poprosił o przedłożenie wykazu takich
kontroli i składu zespołu kontrolnego. 
Zapytał, czy będą podwyżki plac w Urzędzie Miejskim, kiedy i w jakiej kwocie. 
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Radny Krzysztof Olko poinformował, że przy Przedszkolu „Słoneczko” budowana jest zatoczka
parkingowa w ramach budżetu obywatelskiego osiedla „ Nowe Miasto”.
Radny Jakub Wolski  stwierdził,  że  zatoczka parkingowa w tym miejscu jest bardzo potrzebna
i dobrze, że ona powstaje. 
Radny Lech Aniszewski zapytał, kiedy zostaną ustawione ławeczki na ul. Łęczyckiej oraz wiata
autobusowa przy skrzyżowaniu ul Miodowej z ul. Łęczycką. Kiedy wreszcie otrzyma odpowiedź
w sprawie monitoringu na placu zabaw? Pismo złożył w październiku 2019 r.
Na  stronie  Urzędu  Miejskiego  ukazała  się  informacja  o  naborze  na  studia  MBA.  Czy  było
to konsultowane z  prawnikiem? Czy nie  jest  to  promowanie  na stronach urzędu,  komercyjnego
przedsięwzięcia? 
Radny  Tadeusz  Żaczek w  nawiązaniu  do  uzyskanej  odpowiedzi  w  sprawie  modernizacji
oświetlenia na ul. Podrzecznej i dzisiejszych informacji na temat możliwości pozyskania środków
z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, zaproponował, aby miasto
zmodernizowało całe oświetlenie w mieście. 
Radna  Wiesława  Gębura stwierdziła,  że  tego  typu  sprawy  jakie  obecnie  poruszają  Radni
jej zdaniem powinny zostać omówione na komisjach i z Naczelnikami Wydziałów a nie podczas
Sesji Rady.
Radny  Lech  Aniszewski zapytał,  czy  Urząd  Miasta  planuje  sfinansować  pracownikom studia
MBA.
Radny Leszek Plichta zapytał, czy w Łowiczu obowiązuje Miejska Karta 3+ czy Ogólnopolska
Karta Dużych Rodzin. Przedsiębiorcy chcą realizować tylko Łowicką Kartę 3+. 
Radny Michał  Trzoska poinformował,  że  na podstawie  Ogólnopolskiej  Karty Dużych  Rodzin
korzysta się z ulg przysługujących wcześniej dla Łowickiej Karty 3+. Ogólnopolska Karta Dużych
Rodzin zawiera numer pozwalający na identyfikację konkretnego miasta.
Radny Robert Wójcik poinformował, że nie otrzymał odpowiedzi na wniosek z poprzedniej sesji
w sprawie braku środków finansowych na wydatki rzeczowe i wynagrodzenia w Urzędzie Miejskim
i jednostkach podległych. 
Radna Zofia Kroc zapytała, kto otrzymał zaproszenie na spotkanie w sprawie wyboru Miejskiej
Rady Pożytku Publicznego, jakie stowarzyszenia, czy tylko te posiadające osobowość prawną.
Burmistrz  Miasta Krzysztof  Kaliński poinformował,  że  podatek  od  nieruchomości  stanowi
dochód  gminy,  a  Powiatowa  Państwowa  Straż  Pożarna  jest  instytucją  państwową.  Burmistrz
rozliczany za gospodarkę finansową miasta przez Regionalna Izbę Obrachunkową.
Na ul. Klickiego bis jest problem z drożnością kanalizacji dlatego częste są tam wizyty samochodu
czyszczącego kanalizację. 
Jeśli  chodzi  o  wnioski  po  kontroli  RIO to  zostało  wystosowane  pismo  do  Klubu  Sportowego
„Pelikan” dzierżawcy targowiska, aby zapłacił podatek od nieruchomości od obiektów handlowych.
Podwyżki płac przewiduje się na początku II półrocza, środków zaplanowanych na płace wystarczy.
Na  ławki  i  przystanek  autobusowy  w  ul.  Łęczyckiej  należy  jeszcze  trochę  poczekać,  będą
zamawiane łącznie. 
Pan Paweł  Gawroński  Naczelnik  Wydziału  Spraw Komunalnych poinformował,  że  nie  ma
praktyk płacenia przed wykonaniem usługi. Wystąpiła okoliczność w trakcie wykonywania prac
przy linii  średniego napięcia,  której  nie  można  było  przewidzieć  i  zostało  podpisane  stosowne
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porozumienie. Przy cieku Kostka trwają prace planowe przy wymianie torowiska i modernizacji
sieci.
Pani Maria Więckowska Sekretarz Miasta poinformowała, że dokonywała rozeznania w sprawie
społecznej lodówki. Takie lodówki funkcjonują w wielu miastach, ale zajmują się nimi organizacje
pozarządowe i stowarzyszenia, nie jest to Urząd Miejski.
Osobiście  widzi  duże  zagrożenia  w ustawieniu  takiej  lodówki  bez  należytego  nadzoru.  Zasadą
główną  jest  wkładanie  do  takiej  lodówki  żywności  fabrycznie  zapakowanej  z  terminem
przydatności.  
Zasugerowała, aby nadmiar żywności zawozić do stołówki prowadzonej przez PCK. 
Radna  Wiesława  Gębura  poinformowała,  że  Stowarzyszenie  „Dać  szansę”  zajmuje  się
rozdawaniem  żywności,  Urząd  Miejski  zakupił  dla  stowarzyszenia  specjalną  chłodziarkę  na
żywność. 
Radny Michał Terenowicz stwierdził,  że na drzwiach w Stowarzyszeniu „Dać szansę” od dnia
16 stycznia br. wisi kartka, że jest zamknięte. 
Radna Wiesława Gębura poinformowała, że ta informacja dotyczy zabiegów rehabilitacyjnych.
Pani  Maria  Więckowska  Sekretarz  Miasta  zaproponowała  dokonanie  rozeznania  jakie
organizacje społeczne tym się zajmą i taką informację można rozpropagować wśród mieszkańców
miasta, że jeżeli komuś zostaje żywność może ją dostarczyć do stołówki PCK.
Radny  Lech  Aniszewski ponowił  pytanie,  czy  jest  zgodne  z  prawem promowanie  na  stronie
Urzędu studiów MBA.
W prasie lokalnej podano informację o zakupie przez Urząd Miejski ławek i ustawieniu dwóch
ławek  w  Alejkach  Sienkiewicza,  dziwnym  wydaje  się  fakt,  że  nie  można  ławek  zakupić  na
ul. Łęczycką.  Radny  o  to  wnosi  od  co  najmniej  od  roku.  Zapytał,  kiedy  otrzyma  wreszcie
odpowiedź w sprawie monitoringu. 
Pan Bogusław Bończak Zastępca Burmistrza poinformował,  że ławki w Alejki Sienkiewicza
zostały zakupione w ramach budżetu obywatelskiego (roboty porządkowe w parku). 
Pan Krystian Cipiński  Naczelnik  Wydziału  Współpracy  z  Organizacjami Pozarządowymi,
Aktywności Obywatelskiej i Przedsiębiorczości poinformował, że jeśli chodzi o złożoną ofertę
przez  „Łowickie.pl”  to  miasto  ogłosiło  otwarty konkurs  ofert  na dotację i  wygrał  lepszy czyli:
Uniwersytet III wieku, Stowarzyszenie „Amazonki i łowiccy twórcy ludowi. 
Pełny wykaz zadań objętych dotacją znajduje się na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu
Miejskiego w Łowiczu. 
Jeśli  chodzi  o  powiadamianie  o  spotkaniu  w  sprawie  powołania  Miejskiej  Rady  Pożytku
Publicznego to z Panem Tadeuszem Żaczkiem wyjaśnił sprawę, że zaproszenia wysyłane były na
adresy mailowe, dzwonił do Radnego osobiście i o spotkaniu informował. 
Oferty dot. studiów pojawiają się również w mediach, miasto nie finansuje udziału w tych studiach. 
Radny Jakub Wolski stwierdził, że jest to karygodne, aby urząd zamieszczał takie reklamy na hali
OSIR II, obok plakatu widnieje znaczek „Łączy nas Łowicz”, zapytał czy Collegium Humanum
i organizacja „Łączy nas Łowicz” płaci za te reklamy.
Pan Krystian Cipiński  Naczelnik  Wydziału  Współpracy  z  Organizacjami Pozarządowymi,
Aktywności  Obywatelskiej  i  Przedsiębiorczości stwierdził,  że  „Łączy  nas  Łowicz”  nie  jest
stowarzyszeniem politycznym,  osobiście jest od lat  związany z OSIR-em. W OSIR znajdują się
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różne  oferty dydaktyczne  i  nie  uważa za  nic  zdrożnego zamieszczenie  reklamy studiów MBA.
Plakat ten został grzecznościowo zamieszczony w OSIR.  
Radny Jakub Wolski stwierdził,  że  absolutnie  organizacja  „Łączy nas  Łowicz”  wykorzystuje
obiekty miejskie do promowania się. Jest to wysoce nietyczne. 
Radny Jacek Wiśniewski istotny jest tu aspekt prawny. Zapytał, czy plakaty te są o charakterze
społecznym czy komercyjnym. Poprosił o opinię prawną w tym temacie. 
Radny Lech Aniszewski poprosił o opinię prawną w temacie, czy dopuszczalne jest promowanie
komercyjnych działań i przedsięwzięć na stronie miasta opłacanej z podatków mieszkańców. 
Radny Tadeusz  Żaczek poinformował,  że  o  spotkaniu  w sprawie  wyboru  do  Miejskiej  Rady
Pożytku Publicznego jedne organizacje zostały powiadomione wcześniej. Osobiście dowiedział się
w dniu  spotkania  o  godz.  10.30,  spotkanie  było  o  godz.  17.00.  Poprosił  o  równe  traktowanie
wszystkich organizacji.  
Pan Krystian Cipiński  Naczelnik  Wydziału  Współpracy  z  Organizacjami Pozarządowymi,
Aktywności Obywatelskiej i Przedsiębiorczości stwierdził, że nie było tu złych intencji, w liście
mailingowej  brakowało  adresu  mailowego  do  Pana  Tadeusza  Żaczka.  Zachęcił  do  śledzenia
zakładek strony internetowej Urzędu Miejskiego, gdzie znajdują się takie informacje. 
Radny Tadeusz Żaczek stwierdził, że Pan Krystian Cipiński zna do niego numer telefonu i mógł
wcześniej zadzwonić. 
Radny Marek Boroski podziękował Radnym, Burmistrzowi i skarbnikowi za przekazanie środków
finansowych na prowadzenie działań promocyjno-reklamowych reklamodawców oraz wystawców
podczas XXXVII Ogólnopolskich Dni Pszczelarza w Łowiczu.
Przewodniczący Rady Henryk Zasępa poinformował Radę o pismach, które wpłynęły do Rady
Miejskie :

1. Z Urzędu Marszałkowskiego w Łodzi w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwator-
skie, restauratorskie lub roboty budowalne przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków
województwa łódzkiego,

2. Z Zakładu Utrzymania Miasta w sprawie potrzeb finansowych spółki, 
3. Z Urzędu Wojewódzkiego dot. oświadczeń majątkowych za 2019 rok. 
4. Z Zakładu Opieki Zdrowotnej w Łowiczu w sprawie pomocy rzeczowej w formie zakupu

wyposażenia dla szpitala w sprzęt medyczny. 
5. Pismo w sprawie parkowania na ul. Zduńskiej. 

(stanowią załączniki)
Radni Lech Aniszewski i Jakub Wolski zaproponowali, aby pisma te przesłać droga mailową do
wszystkich Radnych. 
Radny  Robert  Wójcik do  Burmistrza  docierają  same  negatywne  opinie  o  likwidacji  Strefy
Płatnego Parkowania, zaś do niego same pozytywne. Dziwi go fakt, że właściciele sklepów chcą
parkować swoje samochody przed sklepem, powinny to być miejsca parkingowe dla klientów. Jeśli
są uwagi co do czasowego ograniczenia parkowania do 40 minut to zaproponował, aby wydłużyć
czas parkowania do 1 godziny. Mieszkańcy zgłaszają sygnały, że brakuje wyznaczonych miejsc do
parkowania dla osób niepełnosprawnych.
Radny Jakub Wolski stwierdził,  że zrozumiałym dla niego był fakt wprowadzenia ograniczenia
czasowego parkowania w miejsce zlikwidowanej strefy na ul. Zduńskiej. Uważa za nie zasadne
wprowadzenie takiego zakazu na ul. 3 Maja.
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Radny  Paweł  Pięta na  dzisiejszej  Sesji  była  bardzo  ciekawa  prezentacja  multimedialna
w z WFOŚI GW, było by dobrze, aby mogli ją zobaczyć jeszcze mieszkańcy oglądający transmisję
z obrad Sesji Rady.
Klub Radnych „Łowickie.pl” zgłosił wniosek o likwidację strefy na okres próbny. Należy wszystkie
uwagi zbierać, aby móc podjąć dobrą decyzję.  
Pan Bogusław Bończak Zastępca Burmistrza do Urzędu Miejskiego docierają tylko negatywne
opinie  po  likwidacji  Strefy  Płatnego  Parkowania.  Głównym  celem  wprowadzenia  strefy  było
ożywienie handlu na ul. Zduńskiej, aby tak było, kupujący muszą na nią wjechać samochodem.
Radna  Zofia  Kroc w  sprawie  likwidacji  strefy  była  przeprowadzona  sonda  i  mieszkańcy
w połowie opowiedzieli się za strefą i w połowie przeciwko strefie. Na ul. Zduńskiej jej zdaniem
należy wprowadzić ograniczenie parkowania do 1,5 godziny i wyznaczyć więcej miejsc dla osób
niepełnosprawnych. 

Ad. 7
Informacja Burmistrza Miasta o działaniach w okresie między Sesjami.

(stanowi załącznik)

Radny  Robert  Wójcik  zapytał  o  postępowanie  administracyjne  w  sprawie  wydania  decyzji
o środowiskowych  uwarunkowaniach  dotyczącej  przedsięwzięcia  polegającego  na  budowie
oczyszczalni  ścieków.  Czego  dotyczyły  rozmowy  z  prezesami  w  Kole  i  Jarocinie?  Poprosił
o informacje  dotyczące  spotkania  z  dnia  4  lutego  2020 roku -  rozmowy z  inwestorem,  z  dnia
11 lutego 2020 –rozmowy z Panem Milczarkiem w sprawie Związku Międzygminnego Bzura, z
dnia 18 lutego – wewnętrzne spotkanie w sprawie sprzedaży nieruchomości komunalnych. Jakie
nieruchomości komunalne planowane są do sprzedaży?
Radna Zofia Kroc zapytała, kiedy zakończą się prace przy budowie windy w Urzędzie Miejskim.
Czego  dotyczyła  rozprawa  z  Control  Process  w  dniu  27  stycznia  2020  roku?  Pogratulowała
organizacji  Patosfery  –  nie  dla  używek,  tak  dla  sportu.  Ile  było  edycji  Łowickiej  Patosfery?
Poprosiła o informację czego dotyczyły dwa spotkania w sprawie budżetu obywatelskiego.
Radna Zofia Wielemborek  zapytała,  za jak kwotę sprzedany został budynek po kotłowni przy
ul. Tuszewskiej. Za jaką kwotę miasto nabyło działkę od PKP przy Dworcu Łowicz Przedmieście.
Czy wszystkie  organizacje,  stowarzyszenia  mają  wiedzę  gdzie  będą  miały  siedzibę  w budynku
Urzędu Miejskiego w Alejkach Sienkiewicza? Czy wszystkie lokale zostały rozdysponowane? 
Burmistrz Miasta Krzysztof  Kaliński rozmowy  z  prezesami  oczyszczalni  ścieków  z  Koła
i Jarocina dotyczyły wymieniamy doświadczeniami w sprawie z firmą Control Proces. 
Miasto  przygotowuje się  do złożenia  pozwu za  fakturę  z  Control  Proces  – za  część  dotyczącą
wycinki  drzew  wycenioną  przez  firmę  na  kwotę  300 000  zł.  Zadanie  to  zostało  wykonane  na
zlecenie Zakład Usług Komunalnych przez Ochotniczą Straż Pożarną. 
Na rozprawie w Sądzie Okręgowym w Łodzi, która odbyła się w dniu 29 stycznia 2020 roku byli
przesłuchani świadkowie z firmy Control Proces. Rozprawę odroczono do dnia 1 czerwca 2020
roku. Wtedy zostanie przesłuchanych 8 świadków wskazanych przez miasto. 
Odnośnie  postępowania  administracyjnego  w  sprawie  wydania  decyzji  o środowiskowych
uwarunkowaniach  dotyczącej  przedsięwzięcia  polegającego  na  budowie  oczyszczalni  ścieków
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poinformował, że w dniu 28 lutego 20220 roku mija termin składania wniosków i zażaleń. Po tym
czasie zostanie wydana decyzja, o której miasto poinformuje. 
Kotłownia przy ul. Tuszewskiej została sprzedana za kwotę 675 000 zł, część tej kwoty wpłynęła
w 2019 roku. 
Miasto  zakupiło  działkę  od  PKP  –  jest  to  droga  oraz  cześć  zieleni  przed  dworcem  Łowicz
Przedmieście. 
Jest inwestor który dzierżawi budynek od miasta, ale jest zainteresowany kupnem działki od miasta.
Lokale w budynku po Gimnazjum nr 1 nie zostały jeszcze podzielone. 
Rozmowy w sprawie Związku Międzygminnego Bzura dotyczyły bieżącej sytuacji w związku. 
Na Patosferę miasto przekazuje gadżety. Impreza ta jest organizowana od pięciu lat.
Wewnętrzne  spotkanie  w  sprawie  sprzedaży  budynków  komunalnych  dotyczyło  nieruchomości
przy  ul.  Akademickiej,  po  byłym  budynku  ZGM na ul.  Nowej,  ul.  Tkaczew 13  oraz  budowy
nowego budynku komunalnego.    
Spotkania  w  sprawie  budżetu  obywatelskiego  dotyczyły  inwestycji  wykonywanych  w  ramach
budżetu obywatelskiego z tego roku oraz z lat poprzednich.

Przewodniczący Rady Henryk Zasępa poinformował, że Rada przyjęła Informację Burmistrza
Miasta o działaniach w okresie między Sesjami.

Ad. 8
Sprawozdanie z działalności Komisji Rady Miejskiej w Łowiczu za 2019 rok.

(stanowi załącznik)

Wiceprzewodniczący Rady Michał Trzoska złożył wniosek o przesłanie Radnym sprawozdań na
e-mail oraz umieszczenie na stronie internetowej. Stwierdził, że taka może być forma przestawienia
sprawozdań Radzie Miejskiej. 

Przewodniczący Rady Henryk Zasępa zapytał się radnych czy Radni maja coś przeciwko takiemu
rozwiązaniu. 

Radni nie wyrazili sprzeciwu. 

Radny Lech Aniszewski  zgłosił  wniosek o zmianę porządku obrad polegającą na przesunięciu
„Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  przekazania  dla  Policji  środków  finansowych
z przeznaczeniem na rekompensatę pieniężną dla policjantów za ponadnormatywny czas służby” do
punktu 9.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa stwierdził,  że  jest  kworum i  zaproponował
głosowanie  w  sprawie  zmiany  porządku  obrad  polegającej  na  przesunięciu  pkt.  „Rozpatrzenie
projektu uchwały w sprawie przekazania dla  Policji  środków finansowych z przeznaczeniem na
rekompensatę pieniężną dla policjantów za ponadnormatywny czas służby” do punktu 9.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.

11



2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny). 
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny). 
8. Radny Łukasz Jażdżyk nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny). 
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”. 
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Paweł Pięta głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”. 
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”. 
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”. 
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

18 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa stwierdził, że porządek obrad został zmieniony
jednogłośnie.

Ad. 9
Projekt uchwały  w sprawie przekazania dla Policji środków finansowych z przeznaczeniem
na rekompensatę pieniężną dla policjantów za ponadnormatywny czas służby – przedstawiła
Pani Edyta Fabijańska Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich.

(stanowi załącznik)

W dyskusji  nad  projektem uchwały  wzięli  udział:  Wiceprzewodniczący  Rady Michał  Trzoska,
Radny  Paweł  Pięta,  Radny  Lech  Aniszewski,  Radny  Dariusz  Dzik,  Pani  Edyta  Fabijańska
Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich, Pan Piotr Szustowski Zastępca Komendanta Komendy
Powiatowej Policji w Łowiczu, Burmistrz Miasta Krzysztof Kaliński. 

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta Rady przedstawił Przewodniczący Komisji Michał
Terenowicz
Opinię Komisji Budżetu i Finansów przedstawił Przewodniczący Komisji Lech Aniszewski

(stanowią załączniki)
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Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa stwierdził,  że  jest  kworum i  zaproponował
głosowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  przekazania  dla  Policji  środków  finansowych
z przeznaczeniem na rekompensatę pieniężną dla policjantów za ponadnormatywny czas służby.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki nie brał udział w głosowaniu (nieobecny).
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „przeciw”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

19 „za”, 1 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa stwierdził, że Rada Miejska podjęła większością
głosów.

Uchwałę Nr XXI/184/2020

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa zarządził przerwę do godziny 18.00. 

Przerwa rozpoczęła się o godz. 17:08 i zakończyła o godzinie 18:00.
Po przerwie. 

Ad. 10
Projekt  uchwały  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  na lata  2020- 2033
wraz z autopoprawką - przedstawił Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta

(stanowi załącznik)
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W  dyskusji  nad  projektem  uchwały  wzięli  udział:  Radna  Zofia  Wielemborek,  Radny  Robert
Wójcik, Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta.

Opinię Komisji Budżetu i Finansów przedstawił Przewodniczący Komisji Lech Aniszewski.
(stanowi załącznik)

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa stwierdził,  że  jest  kworum i  zaproponował
głosowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  na  lata  
2020-2033 wraz z autopoprawką.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki nie brał udział w głosowaniu (nieobecny).
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”. 
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

20 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa  stwierdził,  że  Rada  Miejska  podjęła
jednogłośnie:

Uchwałę Nr XXI/185/2020

Ad. 11
Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2020 rok -  przedstawił Pan
Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta

(stanowi załącznik)
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W dyskusji nad projektem uchwały wzięli udział: Radny Robert Wójcik, Pan Arkadiusz Podsędek
Skarbnik Miasta.

Opinię Komisji Budżetu i Finansów przedstawił Przewodniczący Komisji Lech Aniszewski
(stanowi załącznik)

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa stwierdził,  że  jest  kworum i  zaproponował
głosowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2020 rok.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki nie brał udział w głosowaniu (nieobecny).
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”. 
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

20 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa  stwierdził,  że  Rada  Miejska  podjęła
jednogłośnie:

Uchwałę Nr XXI/186/2020

Ad. 12
Projekt uchwały w sprawie określenia metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami
komunalnymi i ustalenia stawki opłaty oraz zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie
odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi
jednorodzinnymi  kompostujących  bioodpady  stanowiące  odpady  komunalne
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w kompostowniku  przydomowym  -  przedstawił  Pan  Paweł  Gawroński  Naczelnik  Wydziału
Spraw Komunalnych.

(stanowi załącznik)

Radny Robert Wójcik zapytał, ile osób faktycznie płaci za śmieci i ile osób jest w ewidencji? Czy
coraz więcej osób się wypisuje? Stwierdził, że kwota 1,00 zł zniżki za posiadanie kompostownika
nie zachęci ludzi do posiadania go. 
W  imieniu  Klubu  „Łowickie.pl”  zgłosił  wniosek  o  zmianę  projektu  uchwały,  aby  słowa
„w wysokości 1,00 zł” zastąpić słowami „w wysokości 5,00 zł”. 

(stanowi załącznik)
Zapytał,  czy  osoba  deklarująca  posiadanie  kompostownika  w  momencie  zapełnienia
kompostownika będzie mogła wystawić bioodpady, aby firma je odebrała? 
Pan  Paweł  Gawroński  Naczelnik  Wydziału  Spraw  Komunalnych poinformował,
że ze złożonych  deklaracji  na  dzień  31  stycznia  2020 roku  wynika,  że  opłaty  wnieść  powinno
24 053  osób.  Liczba  osób  zmniejsza  się  stopniowo  -  rocznie  o  kilkadziesiąt  osób.  Jeśli  ktoś
deklaruje posiadanie kompostownika przy jego zapełnieniu może wystawić bioodpady do wywozu
śmieci. 
Radny Robert Wójcik stwierdził, że osoby płacące uczciwie za odpady płacą za innych. Potrzebne
są kontrole i weryfikacja wszystkich deklaracji. Pojawia się problem cudzoziemców pracujących
nielegalnie w Łowiczu. Stwierdził, że lepszą metodą naliczania opłat za odpady byłoby wyliczanie
opłat od zużytej wody. Opłaty środowiskowe drastycznie rosną przez to rosną opłaty za śmieci. 
Pan  Paweł  Gawroński  Naczelnik  Wydziału  Spraw  Komunalnych poinformował,  że  kwota
1,00 zł wynika z ilości bioodpadów, które zostały w sposób prawidłowy wysegregowane i przyjęte
na  składowisko  odpadów  selektywnych.  Jest  to  kwota  wyliczona.  Kwoty  podane  w  uchwale
wynikają  z  wyliczeń.  W  wyliczeniu  wyszła  kwota  30,33  zł  od  mieszkańca.  Wyliczenie  jest
orientacyjne bo nie ma umowy ryczałtowej tylko umowa za faktyczną ilość odpadów przekazanych.
Propozycja 30,00 zł wynika po pierwsze ze względów rachunkowych – łatwa do wyliczenia opłata,
po drugie – ilość odpadów w miesiącu styczniu była minimalnie niższa niż planowana.  
Radna  Zofia  Wielemborek popiera  Radnego  Roberta  Wójcika  odnośnie  kontroli  deklaracji
śmieciowych. Wato zwrócić uwagę na edukacje w sprawie odpowiedniego segregowania śmieci. 
Radny Krzysztof Igielski poinformował, że Komisja Rewizyjna kontrolowała opłaty za śmieci.
Okazało  się,  że  w 2018 roku nie  płaciły  tej  opłaty 3334 osoby.  Stwierdził,  że  miasto  powinno
indywidualnie podejść do kompostowników. Zwrócił uwagę, że w Gminie Nieborów wójt zwrócił
się  do  mieszkańców,  którzy  nie  złożyli  deklaracji  o  przekazanie  do  gminy  dokumentu
potwierdzającego ponoszenie opłaty za odpady w innym miejscu. 
Radna  Zofia  Kroc stwierdziła,  że  jest  to  bardzo  wysoka  podwyżka.  Mieszkańcy  mówią,
że za kwotę 1,00 zł nie opłaca im się prowadzić kompostownika. Uważa, że proponowana przez
Radnego Roberta Wójcika kwota 5,00 zł powinna być przenalizowana i dziś nie powinna Rada
podejmować decyzji. 
Radna  Wiesława  Gębura poinformował,  że  mieszka  w  bloku,  a  bioodpady  wywozi  do
kompostownika na działce. 
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Radny Lech Aniszewski stwierdził, ze nie zostały poczynione żadne kroki, aby opłatę za śmieci
zmniejszyć. Proponował na komisji, żeby podzielić miasto na rejony, aby umożliwić startowanie
w przetargu mniejszym firmom. 
Radna Zofia Wielemborek zapytała, czy uchwała zostanie unieważniona jeśli zostanie zmieniona
kwota zwolnienia dla osób posiadających kompostowniki do kwoty 5,00 zł. 
Pan  Paweł  Gawroński  Naczelnik  Wydziału  Spraw  Komunalnych jeśli  nadzór  prawny  nie
zażąda wyliczeń kwot wpisanych do uchwały to jest szansa, że uchwała przejdzie. Dotychczasowa
praktyka  nadzoru  prawnego  jest  taka,  że  na  etapie  rozpatrywania  żądają  od  gminy  kalkulacji
finansowej. Na postawie danych dotyczących zgromadzonej masy bioodpadów kwota 5,00 zł jest
trudna do wyliczenia. 
Radny Robert Wójcik stwierdził, że w miesiącach styczeń i luty miasto dokładało do gospodarki
odpadowej  około  1 000 000,00  zł.  Liczy  na  to,  że  urząd  podejmie  działania,  żeby liczba  osób
płacących zwiększyła się. 
Radna Wiesława Gębura zapytała,  czy osoba mieszkająca w bloku będzie zwolniona z części
opłaty, jeśli posiada kompostownik na działce.
Pan Paweł Gawroński Naczelnik Wydziału Spraw Komunalnych poinformował, że zwolnienie
to dotyczy domków jednorodzinnych. 
Radny Jacek  Wiśniewski stwierdził,  że  dla  mieszkańców  kwota  5,00  zł  nie  będzie  zachęcała
do posiadania kompostownika.  

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa stwierdził,  że  jest  kworum i  zaproponował
głosowanie  wniosku  o  zmianę  projektu  uchwały  polegającej  na  zmianie  w  paragrafie  4  słów
„w wysokości 1,00 zł” na słowa „w wysokości 5,00 zł”.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „przeciw”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „przeciw”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki nie brał udział w głosowaniu (nieobecny).
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko „wstrzymał się” od głosu.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik „wstrzymał się” od głosu.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek „wstrzymała się” od głosu.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
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20. Radny Henryk Zasępa głosował „przeciw”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

14 „za”, 3 „przeciw”, 3 „wstrzymujących”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa  stwierdził,  że  Rada  Miejska  przyjęła
większością głosów wniosek o zmianę projektu uchwały.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta Rady przedstawił Przewodniczący Komisji Michał
Terenowicz
Opinię Komisji Budżetu i Finansów przedstawił Przewodniczący Komisji Lech Aniszewski

(stanowią załączniki)

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa stwierdził,  że  jest  kworum i  zaproponował
głosowanie projektu uchwały  w sprawie określenia  metody ustalania  opłaty za gospodarowanie
odpadami  komunalnymi  i  ustalenia  stawki  opłaty  oraz  zwolnienia  w  części  z  opłaty  za
gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  właścicieli  nieruchomości  zabudowanych  budynkami
mieszkalnymi  jednorodzinnymi  kompostujących  bioodpady  stanowiące  odpady  komunalne
w kompostowniku przydomowym wraz z przyjętym wnioskiem.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „przeciw”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka „wstrzymał się” od głosu.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki nie brał udział w głosowaniu (nieobecny).
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „przeciw”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz „wstrzymał się” od głosu.
15. Radny Michał Trzoska „wstrzymał się” od głosu.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski „wstrzymał się” od głosu.
18. Radny Jakub Wolski głosował „przeciw”.
19. Radny Robert Wójcik „wstrzymał się” od głosu.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

12 „za”, 3 „przeciw”, 5 „wstrzymujących”
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Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa  stwierdził,  że  Rada  Miejska  podjęła
jednogłośnie.

Uchwałę Nr XXI/187/2020

Ad. 13
Projekt  uchwały  w  sprawie  wyboru  radnych  do  Miejskiej  Rady  Działalności  Pożytku
Publicznego  w Łowiczu  -  przedstawił  Pan  Krystian  Cipiński  Naczelnik  Wydziału  Współpracy
z Organizacjami Pozarządowymi, Aktywności Obywatelskiej i Przedsiębiorczości.

(stanowi załącznik)

Radny Leszek Plichta zgłosił kandydaturę Radnej Zofii Wielemborek
Radna Zofia Wielemborek wyraziła zgodę.
Radny Jakub Wolski zgłosił kandydaturę Radnej Zofii Kroc.
Radna Zofia Kroc wyraziła zgodę.
Radny Lech Aniszewski zgłosił kandydaturę Radnego Roberta Wójcika.
Radny Robert Wójcik wyraził zgodę.
Radny Paweł Pięta zgłosił kandydaturę Wiceprzewodniczącego Tadeusza Żaczka.
Wiceprzewodniczący Rady Tadeusz Żaczek wyraził zgodę. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa stwierdził,  że  jest  kworum i  zaproponował
głosowanie zamknięcia listy kandydatów.

20 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Radny Robert Wójcik założył wniosek o głosowanie tajne. Poinformował, że w dniu wczorajszym
odbyło się tajne głosowanie w sprawie wyborów członków do Miejskiej Rady Działalności Pożytku
Publicznego w Łowiczu spośród przedstawiciele łowickich Organizacji Pozarządowych. 
Pan Krystian Cipiński  Naczelnik  Wydziału  Współpracy  z  Organizacjami Pozarządowymi,
Aktywności  Obywatelskiej  i  Przedsiębiorczości poinformował,  że  głosowanie  tajne  wynikało
z uchwały nr IX/63/2019 Rady Miejskiej w Łowiczu z dnia 28 marca 2019 w sprawie przyjęcia
trybu  powoływania  członków  oraz  sposobu  organizacji  i  trybu  działania  Miejskiej  Rady
Działalności Pożytku Publicznego. Uchwała ta nie precyzuje sposobu wybory Radnych.
Przewodniczący Rady Henryk Zasępa stwierdził, że tajne głosowanie musi wynikać z przepisów
prawa.
Radny Robert Wójcik wycofał swój wniosek.
Wiceprzewodniczący Rady Michał Trzoska poprosił o 5 minut przerwy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa zarządził 5 minut przerwy. 

Przerwa rozpoczęła się o godz. 18:50 i zakończyła o godzinie 19:04.
Po przerwie. 
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Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa stwierdził,  że  jest  kworum i  zaproponował
głosowanie  za  kandydaturą  Radnej  Zofii  Wielemborek  na członka Miejskiej  Rady Działalności
Pożytku Publicznego w Łowiczu. 

8 „za”, 5 „przeciw”, 6 „wstrzymujących”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa stwierdził,  że  jest  kworum i  zaproponował
głosowanie za kandydatura Radnej Zofii  Kroc na członka Miejskiej  Rady Działalności  Pożytku
Publicznego w Łowiczu. 

20 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa stwierdził,  że  jest  kworum i  zaproponował
głosowanie  za  kandydaturą  Radnego Roberta  Wójcika  na  członka  Miejskiej  Rady Działalności
Pożytku Publicznego w Łowiczu. 

15 „za”, 3 „przeciw”, 2 „wstrzymujące”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa stwierdził,  że  jest  kworum i  zaproponował
głosowanie za kandydaturą Wiceprzewodniczącego Rady Tadeusza Żaczka na członka Miejskiej
Rady Działalności Pożytku Publicznego w Łowiczu. 

17 „za”, 0 „przeciw”, 2 „wstrzymujące”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa stwierdził,  że  na  członków  Miejskiej  Rady
Działalności Pożytku Publicznego w Łowiczu zostali  wybrani Radna Zofia Kroc, Radny Robert
Wójcik, Wiceprzewodniczący Rady Tadeusz Żaczek.

W dalszej dyskusji wzięli udział:  Radna Zofia Wielemborek, Radny Michał Terenowicz,  Radny
Leszek Plichta, Radny Robert Wójcik, Radny Jakub Wolski, Radny Paweł Pięta.

Pan Krystian Cipiński  Naczelnik  Wydziału  Współpracy  z  Organizacjami Pozarządowymi,
Aktywności Obywatelskiej i Przedsiębiorczości przedstawił projekt uchwały z wybranymi przez
Radę Miejską Radnymi. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa stwierdził,  że  jest  kworum i  zaproponował
głosowanie projektu uchwały w sprawie wyboru radnych do Miejskiej Rady Działalności Pożytku
Publicznego w Łowiczu.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „przeciw”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „przeciw”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki nie brał udział w głosowaniu (nieobecny).
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”
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9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko nie brał udział w głosowaniu. 
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta nie brał udział w głosowaniu.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „przeciw”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek nie brała udział w głosowaniu.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa „wstrzymał się” od głosu.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

13 „za”, 3 „przeciw”, 1 „wstrzymujący”

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa stwierdził, że Rada Miejska podjęła większością
głosów:

Uchwałę Nr XXI/186/2020

Radny  Jakub  Wolski  zgłosił  wniosek  o  zmianę  porządku  obrad.  Zaproponował  dwa  kolejne
głosowania.  Przygotowane  zostały  dwie  uchwały.  W  związku  z  tym,  że  klub  „Prawo
i Sprawiedliwości oraz Niezależni” jest największym klubem Radnych chciałby, żeby ten klub miał
swojego Przewodniczącego Rady Miejskiej. Z tego powodu zaproponował wprowadzenie dwóch
projektów uchwał, pierwszy w sprawie odwołania obecnego Przewodniczącego Henryka Zasępy.
Zaproponował  Panu  Henrykowi  Zasępie  zgodnie  z  tym,  żeby  każdy  klub  miał  swojego
przedstawiciela w prezydium Rady Miejskiej, w przypadku odwołania. Pan Zasępa pełni dzielnie
funkcje reprezentacyjne. Uważa, że Wiceprzewodniczący także powinni bra
 udział jako osoby reprezentacyjne w mieście. Przekazał głos Michałowi Trzosce.
Wiceprzewodniczący Rady Michał Trzoska poinformował, że jeśli zostanie zmieniony porządek
obrad i głosowanie sprawi że obecny Przewodniczący zostanie odwołany to zrezygnuje ze swojej
funkcji, aby zrobić miejsce dla przedstawiciela Klubu Radnych „Łączy nas Łowicz”.  
Radna Zofia Wielemborek stwierdziła, że wcześniej gdy był porządek przyjmowany można było
wprowadzić te uchwały. Najlepiej podziała
 z  zaskoczenia.  Zapytała  jakie  są  zarzuty  wobec  Przewodniczącego  Rady  Henryka  Zasępy.
Przypomniała, że to ona zgłaszała Radnego Henryka Zasępę jako kandydata na Przewodniczącego
Rady  uzasadniała  to  tym,  że  ma  bardzo  duże  doświadczenie  w  pracy  w  Radzie,  jest  osoba
kompetentną,  dyspozycyjną,  merytoryczną,  posiada  bardzo  duża  kulturę  osobistą.  Jest
Przewodniczącym wszystkich Radnych nie dzielił Radnych według klubów, nie poruszał tematów
politycznych.  Przewodniczący  Henryk  Zasępa  jest  obecny  na  komisjach  i  na  wszystkich
wydarzeniach miejskich. Będąc na emeryturze jest w pełni dyspozycyjny. Nie można powiedzieć,
że nie reprezentował godnie Rady Miejskiej.  Propozycja odwołania Radnego Henryka Zasępy z
funkcji Przewodniczącego jest hańbą. 
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Radny  Leszek  Plichta stwierdził,  że  jest  zaskoczony  argumentowaniem  odwołania
Przewodniczącego  Rady.  Klub  Radnych  „Samorządowcy  dla  Łowicza”  powstał  żeby
współpracować  z  klubem  „Prawo  i  Sprawiedliwość  i  Niezależni”  i  popierać  Burmistrza  na
ustalonych  zasadach.  Nasz klub miał  być  łącznikiem pomiędzy Burmistrzem a klubem „Prawo
i Sprawiedliwość  i  Niezależni”.  Stwierdził,  że  został  wybrany  sztuczny  sposób  na  odwołanie
Przewodniczącego,  który  był  bardzo  dobrym  i  sprawiedliwym  Przewodniczącym.  Pozwalał
wypowiedzieć  się  wszystkim,  głosu  udzielał  według  kolejności,  nawet  faworyzował  opozycję
w odpowiedziach ad vocem. 
Radny Jakub Wolski  zgodził  się  z  Radną  Zofią  Wielemborek  odnośnie  tego  co  powiedziała
o Przewodniczącym  Henryku  Zasępie,  bez  ostatniego  zdania  wypowiedzi.  Odnośnie  działania
z zaskoczenia  stwierdził,  że  jako  klub  nie  chcieli  „psuć”  porządku  sesji  wiedząc,  że  będą  na
początku  sesji  zaproszeni  goście.  Przedstawiciel  naszego  klubu  rozmawiał  z  Przewodniczącym
Rady i informował go o planach. Nie jest to skierowane przeciwko Panu Henrykowi Zasępie jako
osobie. Odwołany jest ze względów organizacyjnych działania Rady. Mamy nadzieję, ze Radny
Henryk Zasępa zostanie w prezydium Rady Miejskiej. Zadeklarował współpracę. 
Zgodnie  z  art.  19  ust.  4  Ustawy  o  samorządzie  gminnym  „Rada  Gminy  może  odwołać
Przewodniczącego bezwzględna większością głosów w obecności co najmniej połowu ustawowego
składu Rady w głosowaniu tajnym na wniosek co najmniej ¼ ustawowego składu Rady gminy”.
Odczytał wniosek o odwołanie Przewodniczącego rady miejskiej Henryka Zasępy.

(stanowi załącznik)
Radny Krzysztof Olko poprosił o 5 minut przerwy.
Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa poprosił o sformułowanie punktów do zmiany
porządku obrad.
Radny Jakub Wolski pierwszy punkt to projekt uchwały w sprawie odwołania Przewodniczącego
Rady Miejskiej, drugi punkt to przyjęcie uchwały w sprawie odwołania Przewodniczącego Rady
Miejskiej w Łowiczu, trzeci punkt to projekt uchwały w sprawie wyboru przewodniczącego Rady
Miejskiej w Łowiczu.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa poinformował,  że  nie  będzie
Wiceprzewodniczącym  Rady  Miejskiej.  Jeśli  zostanie  odwołany  to  poprosił  aby  mógł  być
w komisjach w których czuje się najlepiej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa zarządził przerwę. 

Przerwa rozpoczęła się o godz. 19:27 i zakończyła o godzinie 19:44.
Po przerwie. 

Burmistrz Krzysztof Kaliński stwierdził, że Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa jest
bardzo  dobrym  człowiekiem,  bardzo  wrażliwym  każdemu  życzliwym,  bardzo  dobrym
Przewodniczącym pomimo zmian jakie  zaistniały  w Radzie,  z  ogromną  kultura  łagodził  spory,
nigdy  nie  dzielił  Radnych,  posiada  wyraziste  poglądy,  pełni  funkcje  reprezentacyjne  miasta.
Podziękował za poświecenie dla miasta i za wszystko co robił jako Przewodniczący Rady. 
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa podziękował  za  współpracę,  Przypomniał,
że wszystkich Radnych traktował jednakowo.
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Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że jest kworum i zaproponował głosowanie w sprawie
zmiany porządku obrad polegającej na wprowadzeniu pkt. „Projekt uchwały w sprawie odwołania
Przewodniczącego Rady Miejskiej”.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „przeciw”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”. 
4. Radny Dariusz Dzik głosował „przeciw”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „przeciw”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny). 
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”. 
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”. 
10. Radny Krzysztof Olko głosował „przeciw”.
11. Radny Paweł Pięta głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „przeciw”. 
13. Radny Józef Szczepanik głosował „przeciw”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „przeciw”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”. 
20. Radny Henryk Zasępa „wstrzymał się” od głosu. 
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

12 „za”, 7 „przeciw”, 1 „wstrzymujący”

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa stwierdził, że porządek obrad został zmieniony
większością głosów.

Ad. 14
Projekt uchwały w sprawie odwołania Przewodniczącego Rady Miejskiej.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa poprosił  o  zgłaszanie  osób  do  Komisji
Skrutacyjnej.
Radna Zofia Kroc zaproponowała Radnego Krzysztof Igielskiego.
Radny Krzysztof Igielski wyraził zgodę.  
Radny Robert Wójcik zgłosił Radnego Lecha Aniszewskiego.
Radny Lech Aniszewski wyraził zgodę. 
Radny Jakub Wolski zgłosił Radnego Dariusza Dzika.
Radny Dariusz Dzik nie wyraził zgody. 
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Wiceprzewodniczący Rady Michał Trzoska zgłosił kandydaturę Radnego Krzysztofa Olko.
Radny Krzysztof Olko nie wyraził zgody.
Radny Jakub Wolski zgłosił Radnego Łukasza Jażdżyka.
Radny Łukasz Jażdżyk wyraził zgodę. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa stwierdził kworum i zaproponował głosowanie
składu komisji skrutacyjnej. 

12 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa zarządził przerwę na czas przygotowania kart
do głosowania. 

Przerwa rozpoczęła się o godz. 19:46 i zakończyła o godzinie 19:58.
Po przerwie. 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Radny Krzysztof Igielski przedstawił zasady głosowania
w sprawie odwołania przewodniczącego Rady Miejskiej w Łowiczu.

(stanowi załącznik)

Radni otrzymali karty do głosowania według listy obecności.
Radni dokonali aktu głosowania, a następnie karty do głosowania zgodnie z listą obecności zostały
zebrane do urny. W trakcie głosowania część Radnych opuściła salę obrad.

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa zarządził przerwę na czas liczenia kart do głoso-
wania. 

Przerwa rozpoczęła się o godz. 20:10 i zakończyła o godzinie 20:17.
Po przerwie. 

Komisja Skrutacyjna dokonała przeliczenia głosów na Sali obrad.

Przewodniczący  Komisji  Skrutacyjnej  Radny  Krzysztof  Igielski odczytał  Protokół  Komisji
Skrutacyjnej z obliczenia głosów oddanych w głosowaniu za odwołaniem Przewodniczącego Rady
Miejskiej w Łowiczu, który wraz z kartami do głosowania stanowi załącznik do protokołu. Stwier-
dził, że Radny Henryk Zasępa został odwołany z funkcji Przewodniczącym Rady.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa oddał  prowadzenie  Sesji
Wiceprzewodniczącemu Rady.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Michał  Trzoska stwierdził,  że  nie  będzie  głosowania
projektu uchwały w sprawie odwołania Przewodniczącego Rady gdyż Przewodniczący odwołany
został w głosowaniu tajnym. Nie można głosować tego jawnie, bo to by przeczyło formule tajności
głosowania. Stwierdził, że uchwał została podjęta w głosowaniu tajnym.
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Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska stwierdził, że jest kworum i zaproponował
głosowanie w sprawie zmiany porządku obrad polegającej na wprowadzeniu pkt. „Projekt uchwały
w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Miejskiej”.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”. 
4. Radny Dariusz Dzik „wstrzymał się” od głosu.
5. Radna Wiesława Gębura nie brała udziału w głosowaniu (nieobecny).
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny). 
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”. 
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”. 
10. Radny Krzysztof Olko nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
11. Radny Paweł Pięta głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
13. Radny Józef Szczepanik nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”. 
20. Radny Henryk Zasępa „wstrzymał się” od głosu. 
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

12 „za”, 0 „przeciw”, 2 „wstrzymujące”

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Michał  Trzoska  stwierdził,  że  porządek  obrad  został
zmieniony większością głosów.

Ad. 15
Projekt uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Miejskiej

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Michał  Trzoska poprosił  o  zgłaszanie  kandydatur  na
Przewodniczącego Rady Miejskiej. 
Radna Zofia Kroc stwierdziła, że Radny Henryk Zasępa był dobrym Przewodniczącym. Jednak
nie ma ludzi nie zastąpionych i jest to zmiana pokoleniowa. Skoro była zaproponowana zmiana
Radnego  Henryka  Zasępy  i  został  odwołany  a  wszystkie  kluby  powinny  mieć  swoich
przedstawicieli  w  Prezydium  Rady  to  zgłosiła  kandydaturę  niezależnego  Radnego  Jacka
Wiśniewskiego. Radny Jacek Wiśniewski jest debiutującym Radnym, jednak mimo krótkiego stażu
pracy  w  Radzie  dał  się  poznać  jako  osoba  kreatywna,  sumienna,  odpowiedzialna,  zawsze
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merytorycznie odnosząca się do kluczowych spraw naszego miasta. Uważa, że wniesie do pracy
Rady nowe i świeże spojrzenie na sprawy Miasta . Będzie głosem średniego pokolenia.
Radny Jakub Wolski stwierdził, że Klub Radny „Prawo i Sprawiedliwość i Niezależni” wystawia
Radnego Jacka Wiśniewskiego jako kandydata na Przewodniczącego pokazuje, że Radni z Klubu
chcą współpracować. Radny nie jest członkiem Prawa i Sprawiedliwości, jest jedynie w naszym
klubie i jest przedstawicielem czterech Radnych niezależnych należących do klubu. 
Radny Jacek Wiśniewski stwierdził, że są to bardzo trudne okoliczności. Nieobecnoś
 kilku Radnych na tej sali o tym zaświadcza. Wyraził zgodę na kandydowanie na Przewodniczącego
Rady Miejskiej.

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska stwierdził, że jest kworum i zaproponował
głosowanie zamknięcia listy kandydatów.  

14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Michał  Trzoska zaproponował,  żeby  skład  komisji
skrutacyjnej pozostał bez zmian. Zapytał Radnych czy wyrażają zgodę. 
Radny Krzysztof Igielski wyraził zgodę.  
Radny Łukasz Jażdżyk wyraził zgodę. 
Radny Lech Aniszewski wyraził zgodę. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Michał  Trzoska  stwierdził  kworum  i  zaproponował
głosowanie zamknięcia listy kandydatów do komisji skrutacyjnej. 

12 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska zarządził przerwę na czas przygotowania
kart do głosowania. 

Przerwa rozpoczęła się o godz. 20:27 i zakończyła o godzinie 20:40.
Po przerwie. 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Radny Krzysztof Igielski przedstawił zasady głosowania
w sprawie wyboru przewodniczącego Rady Miejskiej w Łowiczu.

(stanowi załącznik)

Radni otrzymali karty do głosowania według listy obecności.
Radni dokonali aktu głosowania, a następnie karty do głosowania zgodnie z listą obecności zostały
zebrane do urny.

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska zarządził przerwę na czas liczenia kart do
głosowania. 

Przerwa rozpoczęła się o godz. 20:52 i zakończyła o godzinie 21:02.
Po przerwie. 
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Komisja Skrutacyjna dokonała przeliczenia głosów na Sali obrad.

Przewodniczący  Komisji  Skrutacyjnej  Radny  Krzysztof  Igielski odczytał  Protokół  Komisji
Skrutacyjnej  z obliczenia głosów oddanych w głosowaniu za wyborem Przewodniczącego Rady
Miejskiej w Łowiczu, który wraz z kartami do głosowania stanowi załącznik do protokołu. stwier-
dził, że Radny Jacek Wiśniewski  został wybrany na funkcję Przewodniczącego Rady.
Radni pogratulowali wyboru oklaskami. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Michał  Trzoska pogratulował  nowo  wybranemu
Przewodniczącemu  Rady  Miejskiej.  Stwierdził,  że  Radny  Jacek  Wiśniewski  będzie  dobrym
Przewodniczącym  Rady  Miejskiej.  Stwierdził,  że  Radny  Jacek  Wiśniewski  jest  człowiekiem
zrównoważonym, spokojnym, merytorycznie przygotowanym do pełnienia tej funkcji Stwierdził, że
szkoda  że  część  Radnych  w  ostentacyjny  sposób  postanowiła  zaprotestować.  Uznał  to  za
cyt. „dziecinadę  na  zasadzie  jak  idzie  po  nie  naszej  myśli  zabieramy  zabawki  do  innej
piaskownicy”. Mam nadzieję, że to złe dobrego początki i życzy Radnemu Jackowi Wiśniewskiemu
wszystkiego  najlepszego. Oddał  prowadzenie  Sesji  nowemu  Przewodniczącemu  Rady  Jackowi
Wiśniewskiemu.
Przewodniczący Rady Jacek Wiśniewski  stwierdził,  że każdy początek jest  trudny.  Dla niego
podwójnie, jest mu przykro, że nie wszyscy Radni wzięli udziału w głosowaniu, które jest świętem
demokracji.  Liczy  na  współpracę  ze  wszystkim  Radnymi.  Zaprosił  Radnych  do  stołu,  żeby
zakończyć sesję normalnie. Podziękował Radnym którzy głosowali za jego kandydatura. Liczy na
współprace z Burmistrzem oraz wszystkimi pracownikami Urzędu oraz z Paniami z Biura Rady.
Wiceprzewodniczący Rady Michał Trzoska złożył rezygnację z funkcji Wiceprzewodniczącego
i poprosił o rozpatrzenie jej w stosownym momencie.  
Radny Jakub Wolski poprosił, żeby zaczekać ze zmianami w Prezydium Rady do czasu jak będą
wszyscy  Radni  obecni  na  sali.  Radny  Henryk  Zasępa  zadeklarował,  że  nie  chce  zostać
Wiceprzewodniczącym  Rady.  Jednak  dziś  jest  dzień  pełen  emocji.  Radny  może  przemyśli
to i zmieni  zdanie.  Poprosił  o  wstrzymanie  się  do  następnej  sesji  z  wyborem
Wiceprzewodniczących. 
Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Tadeusz  Żaczek  zapytał,  czy  ktoś  z  radnych  może
uczestniczyć w poczcie sztandarowym w dniu 9 marca 2020 o godzinie 11.00. Ponieważ nikt się nie
zgłosił stwierdził, że będzie rozmawiał z Panią Sekretarz w sprawie pocztu sztandarowego. 

Ad. 16
Ustalenie terminu następnej Sesji Rady Miejskiej
Następna  sesja  Rady  Miejskiej  planowana  jest  w  dniu  26  marca  2020r.  o  godz.  14.00
z następującym tematami:
1. Sprawozdanie  z  realizacji   Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywanie  Problemów

Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii za 2019 rok. 
2. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łowiczu za rok 2019

oraz planowane  działania i potrzeby na rok 2020.
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3. Sprawozdanie z realizacji „Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar
Przemocy w Rodzinie dla Gminy Miasta Łowicz na lata 2016 – 2020” w roku 2019.

4. Sprawozdanie z realizacji „ Miejskiego Programu Wspierania Rodziny dla Miasta Łowicza na
lata 2019– 2021” w 2019 roku.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Tadeusz  Żaczek  poinformował  o  planowanych
posiedzeniach Komisji:
9.03.2020 r. godz. 13.00 Komisja Rewizyjna
16.03.2020 r. godz. 15.00 Komisja Społeczna
18.03.2020 r. godz. 15.00 Komisja Gospodarcza i Rozwoju Miasta
19.03.2020 r. godz. 15.00 Komisja Budżetu i Finansów
23.03.2020 r godz. 14.00 Komisja Mieszkaniowa i Socjalna

Ad. 17
Przewodniczący Rady Jacek Wiśniewski podziękował za dyskusję i udział w obradach.
Na tym zakończono obrady XXI Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.

 

Protokołowały:

Jadwiga Kardjalik
Inspektor

Katarzyna Marczak
Inspektor

Przewodniczący Rady:

Jacek Wiśniewski
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